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Muut saapuvilla olleet 
 

Veijo Mikola kaupunginhallituksen edustaja 
Kristiina Engström kaupunginhallituksen edustaja 
Eero Vainio, Konsernihallinto kaupunginjohtaja 
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Asiat  1 - 20 § 
 
Allekirjoitukset 
 
  

Janne Laulumaa Sanna Tammilehto 
puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 

Pöytäkirjan tarkastus Raisio, 28.1.2021 
 
 
 
  Anneli Kivijärvi  Heikki Laine 
 
Pöytäkirja on ollut yleisesti nähtävänä 
 
  Raisio, 29.1.2021 
 
 
   
  Sanna Tammilehto 
  Pöytäkirjanpitäjä 
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1 §  

Kokouksen laillisuuden toteaminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Valtuusto totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
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2 §  

Kahden pöytäkirjantarkastajan valitseminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto valitsee tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Anneli 

Kivijärven ja Heikki Laineen. 
 

Päätös Valtuusto valitsi tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valtuutetut Anneli 
Kivijärven ja Heikki Laineen. 
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3 §  

Esityslistan hyväksyminen 

 
Päätösehdotus Valtuusto päättää käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyk-

sessä. 
 

Päätös Valtuusto päätti käsitellä asiat laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 
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Kaupunginhallitus § 395 14.12.2020 

 

 Asianro 284/05.15.00/2020 

§ 4 

Ehkäisevän päihde- ja mielenterveystyön suunnitelma 2020-2022 
 

Päätöshistoria 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 19.8.2020 99 §  

 

 Johtava asiantuntija Arja Iho 12.8.2020: 

 

 Ehkäisevästä työstä säädetään mm. laissa ehkäisevästä päihdetyöstä, ter-

veydenhuoltolaissa, mielenterveyslaissa ja päihdehuoltolaissa.  

 

Laki ehkäisevän päihdetyön järjestämisestä (523/2015) velvoittaa kunnan ni-

meämään ehkäisevän päihdetyön toimielimen, jonka tehtävänä on: 

 

1) kunnan päihdeolojen seuranta ja niitä koskeva tiedotus, 

2) päihdehaittoja ja niiden vähentämistä koskevan tiedon tarjoaminen yksi-

löille ja kuntalaisille, 

3) päihdehaittojen ehkäisyn osaamisen lisääminen kaikissa kunnan tehtävis-

sä, 

4) ehkäisevän päihdetyön edistäminen kunnan eri hallinnonaloilla, 

5) kunnan toimien sovittaminen yhteen alkoholi- ja tupakkalain valvonnan, 

poliisin, järjestöjen ja elinkeinotoimijoiden alkoholin, tupakan, huumausai-

neiden- ja rahapelaamisen haittojen ehkäisyä tukevien toimien kanssa, 

6) ehkäisevän päihdetyön yhteydessä edistää asukkaiden osallistumis- ja 

vaikuttamismahdollisuuksia päihteiden aiheuttamien haittojen vähentä-

miseksi viranomaisyhteistyöllä, viranomaisille annettavilla lausunnoilla se-

kä kunnan omilla toimilla. 

 

Kunnan on järjestettävä alueensa asukkaiden terveyden ja hyvinvoinnin edis-

tämiseksi tarpeellinen mielenterveystyö, jonka tarkoituksena on yksilön ja yh-

teisön mielenterveyttä suojaavien tekijöiden vahvistaminen sekä mielenter-

veyttä vaarantavien tekijöiden vähentäminen ja poistaminen. (Terveydenhuol-

tolaki 1326/2010 § 27)  

 

Kunnan on järjestettävä alueensa asukkaiden terveyden ja hyvinvoinnin edis-

tämiseksi tarpeellinen päihdetyö, jonka tarkoituksena on vahvistaa yksilön ja 

yhteisön päihteettömyyttä suojaavia tekijöitä sekä vähentää tai poistaa päih-

teisiin liittyviä terveyttä ja turvallisuutta vaarantavia tekijöitä. (Terveydenhuol-

tolaki 1326/2010 § 28) 

 

Raision kaupungin strategiassa vuosille 2017-2021 on sitouduttu nuorten 

päihteiden käytön ehkäisyyn ja työikäisten ja ikääntyvien päihteiden käytön 

aiheuttamien haittojen vähentämiseen. 
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Päihde- ja mielenterveystyö eivät ole sama asia, mutta monesti ongelmat kie-

toutuvat yhteen. Suojaavat tekijät ovat yhteisiä. Monilla ehkäisevän työn toi-

milla voidaan vaikuttaa kumpaankin ongelmaan. Ehkäisevän päihdetyön rin-

nalla tulee edistää kuntalaisten psyykkistä hyvinvointia, osallisuutta ja mielen-

terveyttä. 

 

Ehkäisevä työ kattaa kaikki toimijat ja toiminnat. Raision kaupunginjohtaja on 

27.4.2018 asettanut ehkäisevän päihde- ja mielenterveystyön poikkihallinnol-

lisen työryhmän. Työryhmään nimettiin edustajat varhaiskasvatuksesta, ylä-

koulusta, alakoulusta, vapaa-aikatoimesta, terveysneuvonnasta, ikäihmisten 

palveluista, päihde- ja mielenterveyspalveluista, perhepalveluista ja sosiaali-

palveluista.  

 

Ehkäisevä työ, päihdekasvatus, erilaisuuden hyväksyminen ja välittämisen 

kulttuurin edistäminen tulee aloittaa hyvin varhain, viimeistään varhaiskasva-

tusiässä. Työn tulee sisältyä osana kaikkea toimintaa ja olla helposti toteutet-

tavissa normaalissa vuorovaikutuksessa. 

 

Nuorten päihteiden ja nikotiinituotteiden käyttö sekä haitallinen digipelaami-

nen ja some-viestintä kuuluvat monen nuoren elämään. Ehkäisevän päihde- 

ja mielenterveystyön suunnitelmassa lasten ja nuorten hyvinvoinnin edistä-

mistä ja päihteiden käytön ehkäisyä tuetaan tehokkaiksi todetuilla toimenpi-

teillä ja ehkäisevä päihdetyö mm. sisällytetään opetussuunnitelmaan ja eri 

oppiaineisiin. 

 

Aikuisten ja ikääntyvien päihteiden käytölle ja hyvinvoinnin heikkenemiselle 

altistavia tekijöitä ovat ahdistuneisuus, masennus ja yksinäisyys ja myös toi-

sinpäin. Elämäntapahtumat kuten työttömyys, eläkkeelle siirtyminen, sairau-

det, avioero, puolison kuolema tai oma vakava sairastuminen altistavat päih-

teiden käytön lisääntymiselle. Usein keskimääräistä hoivapalveluikää nuo-

rempien henkilöiden palveluiden tarpeeseen liittyy päihteiden käyttöä tai mie-

lenterveyden ongelmia. Perusterveydenhuollossa ja sosiaalipalveluissa tulee 

tehostaa päihteiden käytön ja mielen häiriöiden tunnistamista ja puheeksiot-

toa. Erityisesti elämän käännekohdissa ja esimerkiksi asiakkuuden siirtymi-

sessä työterveydenhuollosta terveyskeskukseen, tulee huomioida elintavat ja 

ohjata matalalla kynnyksellä terveyttä tukevaan toimintaan ja jatkohoitoon. 

Osallisuutta vahvistavat toimintamuodot torjuvat yksinäisyyttä, tukevat arjen 

hallintaa ja lisäävät kokemusta kuulluksi tulemisesta. Ehkäisevän päihde- ja 

mielenterveystyön suunnitelmassa on ehdotettu toimenpiteitä, joilla aikuis- ja 

ikääntyvän väestön hyvinvointia ja osallisuutta voidaan edistää.  

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta päättää omalta osaltaan hyväksyä 

ehkäisevän päihde- ja mielenterveystyön suunnitelman ja lähettää sen edel-

leen kaupunginhallitukselle hyväksyttäväksi ja toimenpiteitä varten.  
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Päätös Lautakunta päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi. 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta edellyttää toimenpide-ehdotusten 

esittämistä selkeämmin ja konkreettisemmin. Lisäksi lautakunta edellyttää, et-

tä ohjelma ei saa pitää sisällään uusia vakanssiesityksiä eikä muitakaan ta-

lousarvioon liittyviä menolisäyksiä. 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 9.12.2020 185 § 

   

 Johtava asiantuntija Arja Iho 1.12.2020: 

 

Ehkäisevän päihde- ja mielenterveystyön työryhmä kokoontui käsittelemään 

palautettua ehkäisevän päihde- ja mielenterveystyön suunnitelmaa 17.9.2020. 

Sosiaali- ja terveysjohtajan johdolla käytiin läpi lautakunnan evästykset jatko-

valmistelulle. Työskentelystä sovittiin niin, että johtava asiantuntija käy muute-

tun suunnitelman läpi sosiaali- ja terveysjohtajan kanssa vielä ennen lauta-

kunnan listalle viemistä.  

  

 Muutetussa suunnitelmassa suunnitelmakaudesta on poistettu Icehearts-

malli, joka kuitenkin on esitelty yhtenä ehkäisevän työn toimintamuotona.  

Nuorten päihdehoitoon kohdistettava uusi työntekijäresurssi on poistettu. Sen 

sijaan nuorten päihdehoidon malli rakennetaan olemassa olevilla resursseilla 

selkeyttämällä hoidon prosessia ja muuttamalla toimenkuvien painotuksia.  

Arkeen Voimaa -toimintamallista on poistettu 3000 € lisenssimaksu, koska 

malli sisältyy sosiaali- ja terveysuudistusta valmistelevien maakunnallisten 

hankkeiden toimenpiteisiin ja käyttöönotto rahoitetaan maakunnasta. Toimin-

tamalli levitetään hankkeen aikana maakunnan kaikkiin kuntiin.  

Suunnitelmassa esitetyt muut ehkäisevän työn toimenpiteet voidaan toteuttaa 

talousarvion puitteissa tiivistämällä yhteistyötä, tarkastelemalla toimenkuvia ja 

täydennyskoulutuksen varauksin. Suurin osa ehkäisevän työn malleista onkin 

jo käytössä joissakin sivistys-, sosiaali- ja terveyspalveluissa. Suunnitelma-

kauden tavoitteena on levittää mallit kaikkiin yksiköihin ja palveluihin.  

 

 Suunnitelmaluonnos lähetettiin sosiaali- ja terveysjohtajalle 6.11.2020 ja esi-

teltiin sosiaali- ja terveystoimen johtoryhmässä 16.11.2020. 

 

  Suunnitelmassa on useita toimenpiteitä, jotka koskevat sivistystoimen toimia-

laa. Suunnitelma lähetettiin kommentoitavaksi vs. sivistysjohtajalle 

18.11.2020 ja varhaiskasvatuksen suunnittelijalle ja opiskeluhuollon palveluis-

ta vastaavalle 20.11.2020. Edellä mainitut hyväksyivät suunnitelman sellaise-

naan. 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

 Sosiaali- ja terveyspalveluiden lautakunta päättää osaltaan hyväksyä ehkäi-

sevän päihde- ja mielenterveyssuunnitelman ja esittää sen hyväksymistä 

kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle. 
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 Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.  

 

 

Sivistyslautakunta 9.12.2020 184 § 

 

Vs. sivistysjohtaja Leena Laakso 2.12.2020: 
 
  Sosiaali- ja terveyslautakunta 16.6.2020: 
 
 ”--- 

Raision kaupungin strategiassa vuosille 2017-2021 on sitouduttu nuorten 

päihteiden käytön ehkäisyyn ja työikäisten ja ikääntyvien päihteiden käytön 

aiheuttamien haittojen vähentämiseen. 

 

Päihde- ja mielenterveystyö eivät ole sama asia, mutta monesti ongelmat kie-

toutuvat yhteen. Suojaavat tekijät ovat yhteisiä. Monilla ehkäisevän työn toi-

milla voidaan vaikuttaa kumpaankin ongelmaan. Ehkäisevän päihdetyön rin-

nalla tulee edistää kuntalaisten psyykkistä hyvinvointia, osallisuutta ja mielen-

terveyttä. 

 

Ehkäisevä työ kattaa kaikki toimijat ja toiminnat. Raision kaupunginjohtaja on 

27.4.2018 asettanut ehkäisevän päihde- ja mielenterveystyön poikkihallinnol-

lisen työryhmän. Työryhmään nimettiin edustajat varhaiskasvatuksesta, ylä-

koulusta, alakoulusta, vapaa-aikatoimesta, terveysneuvonnasta, ikäihmisten 

palveluista, päihde- ja mielenterveyspalveluista, perhepalveluista ja sosiaali-

palveluista.  

 

Ehkäisevä työ, päihdekasvatus, erilaisuuden hyväksyminen ja välittämisen 

kulttuurin edistäminen tulee aloittaa hyvin varhain, viimeistään varhaiskasva-

tusiässä. Työn tulee sisältyä osana kaikkea toimintaa ja olla helposti toteutet-

tavissa normaalissa vuorovaikutuksessa. 

 

Nuorten päihteiden ja nikotiinituotteiden käyttö sekä haitallinen digipelaami-

nen ja some-viestintä kuuluvat monen nuoren elämään. Ehkäisevän päihde- 

ja mielenterveystyön suunnitelmassa lasten ja nuorten hyvinvoinnin edistä-

mistä ja päihteiden käytön ehkäisyä tuetaan tehokkaiksi todetuilla toimenpi-

teillä ja ehkäisevä päihdetyö mm. sisällytetään opetussuunnitelmaan ja eri 

oppiaineisiin. 

----” 

 

Sosiaali- ja terveyslautakunta on käsitellyt suunnitelmaa kokouksessaan 

16.6.2020 ja palauttanut sen uudelleen valmisteltavaksi. Sosiaali- ja terveys-
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lautakunta käsittelee uudelleen valmistellun suunnitelman kokouksessa 

9.12.2020. 

 

 

Päätösehdotus Vs. Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää omalta osaltaan hyväksyä ehkäisevän päihde- ja 

mielenterveystyön suunnitelman. 

 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa. 

 

 

Kaupunginhallitus 14.12.2020 395 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää  

 

1) hyväksyä ehkäisevän päihde- ja mielenterveystyön suunnitelman omalta 

osaltaan ja  

2) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy ehkäisevän päihde- ja mie-

lenterveystyön suunnitelman. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Liitteet 1 Ehkäisevän päihde- ja mielenterveystyön suunnitelma 2020-2022 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy ehkäisevän päihde- ja mielen-

terveystyön suunnitelman. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Sosiaali- ja terveyskeskus  

  Arja Iho, Sosiaalipalvelut 
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Kaupunginhallitus § 396 14.12.2020 

 

 Asianro 1180/04.04.02/2019 

§ 5 

Valtuutettu Aarre Lehtosen ym. valtuutettujen aloite koskien Raision kaupungin 

liittymistä ikäystävällisten kuntien verkostoon 
 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 9.12.2019 135 §  

 

Valtuutettu Aarre Lehtonen jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Kunta voi osoittaa sitoutumista ikäystävällisyyteen liittymällä Maailman Ter-

veysjärjestö WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon. Suomen kunnista 

verkostossa ovat jo Tampere ja Turku. Vaasassa ja Keravalla valtuusto on 

suhtautunut myönteisesti vuonna 2018 tehtyihin aloitteisiin. 

 

Verkostoon liittyminen ei synnytä kunnalle suoria velvoitteita. Kunta määritte-

lee itse, kuinka se toteuttaa ikäystävällisyyttä. WHO:n verkosto voi kuitenkin 

arvioida kuntia tiettyjen kriteereiden pohjalta. Maailmanlaajuisen verkoston jä-

senet voivat vaihtaa kokemuksia asiantuntijoiden kanssa ja jakaa hyväksi ko-

ettuja käytänteitä. Tampereella ikäystävällisyys näkyy esimerkiksi säännölli-

senä terveystarkastuksina, iäkkäiden äänestys- ja osallistumisaktiivisuutena, 

kahtena vanhusasiamiehenä sekä erilaisina ikääntyneiden neuvonta- ja pal-

velupisteinä. 

 

Ikäystävällinen kunta huomioi väestön ikääntymisen päätöksenteossaan ja si-

tä ohjaavissa asiakirjoissa. 

 

Ikäystävällisyyden keskeisiä elementtejä ovat: 

 

1. Päätöksenteon on oltava ikäystävällistä. Asukaslähtöinen demokratia 

edellyttää ikäihmisten kuulemista ja vaikutusmahdollisuuksia. Vanhusneu-

vostoilla on oltava todellista vaikutusvaltaa, mielellään jo asioiden valmis-

teluvaiheessa. Digitalisointi ei saa johtaa ikäihmisten mielipiteiden sivuut-

tamiseen. Kansalaistoiminnan tuki ja hyvät toimitilat tukevat ikääntyneiden 

osallisuutta, yhteisöllisyyttä ja vapaaehtoistyötä. 

2. Elinympäristön kehittämisessä, kaavoituksessa ja rakentamisessa, on 

otettava huomioon ikäihmiset. Asumisen, liikenteen ja elinympäristön pi-

tää olla esteetöntä, turvallista ja viihtyisää. Henkistä hyvinvointia edistävät 

yhteisölliset asumisratkaisut, monipuoliset ja saavutettavat lähipalvelut ja 

oikeus lähiluontoon. 

3. Julkisia palveluita on kehitettävä ikäihmisten tarpeet huomioon ottaen. 

Sosiaali- ja terveys palveluiden lisäksi pitää kuntien vastuulla olevien lii-

kunta-, kulttuuri- ja vapaa-ajan palveluiden on oltava ikäystävällisiä. Pal-

veluiden kehittämissä on myös otettava huomioon ikääntyneen väestön 
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moninaisuus. 

 

Edellä olevan perusteella esitämme, että Raision kaupunki liittyy ikäystävällis-

ten kuntien verkostoon. 

 

Raisiossa 9.12.2019 

 

Aarre Lehtonen Eija Nurmi 

Pekka Närhinen Sari Suominen 

Jyrki Yrttiaho  Emma Lindqvist 

Niina Äikäs  Kimmo Kosonen 

Maria Virko  Annika Ollila” 

 
 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 16.12.2019 § 417 

 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Aarre Lehtosen aloitteen koskien 

Raision kaupungin liittymistä ikäystävällisten kuntien verkostoon sosiaali- ja 

terveyspalvelujen lautakunnan valmisteltavaksi, - - -” 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 9.12.2020 183 § 

 
Johtava hoitaja Sari Tanninen 26.11.2020: 

 

Kaupunginhallitus on lähettänyt Raision Vasemmistoliiton valtuustoryhmän 

aloitteen koskien Raision kaupungin liittymistä ikäystävällisten kuntien verkos-

toon. 

 

Aloitteessa ehdotetaan, että Raision kaupunki osoittaisi sitoutumista ikäystä-

vällisyyteen liittymällä Maailman Terveysjärjestön WHO:n ikäystävällisten 

kuntien verkostoon. 

 

Alustus 

Ikäystävällinen ympäristö huomioi iäkkäiden ihmisten tarpeet ja voimavarat 

sekä tukee heidän aktiivisuuttaan, hyvinvointiaan ja turvallisuuttaan. 

Ikäystävälliset asuinympäristöt ovat viihtyisiä, helposti hahmotettavia ja es-

teettömiä. Liikkumisen mahdollisuuksiin, opasteisiin, kulkuväyliin ja 

käveltävyyteen on kiinnitetty erityistä huomiota. Tavallisten asuntojen ohella 

tarjolla on myös iäkkäille suunnattuja asumisratkaisuja. Asuinalueella on riit-

tävästi palveluja ja niiden saavutettavuus on varmistettu. Tarjolla on myös 

kohtaamispaikkoja, toiminta- ja osallistumismahdollisuuksia sekä viihtyisiä ja 

virikkeellisiä viherympäristöjä. Asuinalueiden kehittämisessä on mukana mo-
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nia toimijoita, etenkin ikäihmiset itse. Ikäystävällinen ympäristö soveltuu kai-

kenikäisille ja mahdollistaa omassa kodissaan ja itselleen tutussa 

ympäristössä ikääntymisen. (Rappe ym. 2018.)  

 

Ikäystävällisyyteen kuuluu kognitiiviselta toimintakyvyltään heikentyneiden ja 

muistisairaiden ikäihmisten huomioiminen, voidaan puhua myös ikä- ja muis-

tiystävällisyydestä. Siksi ikäystävällisen ympäristön kehittämisessä tulee olla 

tietoa muistisairauksista ja asenneilmapiirin suvaitsevaisuuteen on kiinnitet-

tävä huomiota. Muistiasioita painotettaessa voidaan puhua myös ikä- ja muis-

tiystävällisyydestä. (Rappe ym. 2020.) 

 

Ikäystävällisyyden kehittämistä on vienyt maailmanlaajuisesti eteenpäin Maa-

ilman terveysjärjestö - WHO. WHO:n ikäystävällisten kaupunkien ja yhteisöjen 

verkostoon (WHO Global Network for Age-friendly Cities and Communities) 

kuuluu yli 900 kaupunkia ja yhteisöä 46 eri maasta.  

 

WHO:n ikäystävällisten kuntien verkosto – mitä edellytetään?  

WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon liittymisen edellytyksenä on ikäys-

tävällisen toimenpideohjelman laadinta ja toteutus WHO:n periaatteiden ja 

toimintatavan mukaisesti viiden vuoden jaksoissa. Ikäystävällisyyden toimen-

pideohjelmassa tulee huomioida se, että ikääntyneiden hyvinvoinnin edistä-

misessä tarvitaan kaikkien hallintokuntien yhteistyötä. Lisäksi keskeistä on 

iäkkäiden asukkaiden ja heidän läheistensä kuuleminen ja mukaan ottaminen 

asuinalueiden kehittämisessä. Kaupungin ikäystävällisyyden voi alkuun mitata 

hyödyntäen ikäystävällisen kaupungin tarkastuslistaa. 

 

WHO:n ikäystävällisyyttä edistävien toimien lähtökohtana olevat teema-alueet 

ovat 

– ulkotilat ja rakennukset  

– liikenne  

– asuminen  

– sosiaalinen osallistuminen  

– arvostus ja osallisuus  

– yhteiskunnallinen osallistuminen ja työelämä  

– tiedonvälitys  

– sosiaali- ja terveyspalvelut.  

 

Ikäystävällinen ympäristö ei ole saavutettu tila vaan jatkuva kehittämisen pro-

sessi, joka on WHO:n ikäystävällisten kuntien verkostoon kuulumisen edelly-

tys (https://www.who.int/ageing/age-friendly-environments/GNAFCC-

membership-en.pdf?ua=1). Alkutilanteen kartoittamisen ja poikkisektorisen 

toimenpideohjelman laatimisen jälkeen tarvitaan systemaattista, kokonaisval-

taista ja pitkäjänteistä kehittämistyötä. Tarvitaan tavoitteiden ja tyytyväisyyden 

mittaamista, analysointia, arviointia sekä yhteydenpitoa, vertailuja ja oppimis-

ta muiden verkostoon kuuluvien kaupunkien ja yhteisöjen kanssa. 

 

Ikäystävällisyyden paikallisessa kehittämisessä korostuu kaavoituksen, liiken-

nesuunnittelun, kiinteistö- ja asuntotoimen sekä kulttuuri ja vapaa-ajantoimen 

https://www.who.int/ageing/age-friendly-environments/GNAFCC-membership-en.pdf?ua=1
https://www.who.int/ageing/age-friendly-environments/GNAFCC-membership-en.pdf?ua=1
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ja ikäihmisten palvelujen yhteistyö. Lisäksi ikäystävällisyyden paikallisessa 

kehittämisessä on tärkeää, että useat paikalliset toimijat sekä päätöksenteki-

jät ovat sitoutuneet kaupungin ikäystävällisyyden kehittämiseen. Vanhusneu-

voston rooli on erityisen tärkeä kehittämistyössä. Kaikkien osapuolten näke-

mykset ja kokemukset asuinalueiden ikäystävällisyydestä tulee koota yhteen 

kyselyin sekä yhteisiä seminaareja ja työpajoja järjestämällä. Asuinalueilla 

järjestettävillä arviointi- tai esteettömyyskävelyillä saadaan aluekohtaista tie-

toa. Tarpeiden ja toiveiden keräämiseen ja analysointiin tulee varata riittävästi 

aikaa.  

 

Tehdyssä aloitteessa todettiin, että verkostoon liittyminen ei synnytä kunnalle 

suoria velvoitteita. Jo verkostoon liittyminen aiheuttaa suuren selvitystyön, 

tarvitaan poikkisektorinen toimintasuunnitelma, jossa ikäihmisten näkemykset 

tulee huomioida. On myös periaatteellinen ja imagokysymys, että ikäystävälli-

syyden verkostoon liittymisen jälkeen Raision ikäystävällisen kaupungin edis-

tämistä tulisi jatkaa systemaattisesti.  

 

Jos ikäystävällisen Raision kaupungin työstäminen aloitetaan, kokonaisuuden 

hallitsemiseksi yhteistyölle tulee valita koordinaattori, joka varmistaa, että 

työskentely etenee ikäystävällisyyden tavoitteiden mukaisesti. Valitulla koor-

dinaattorilla tulee olla myös työaikaa hoitaa koordinaattorin työtehtävää. 

Huomioitava on myös se, jos selvittelytyössä tulee esille erilaisia näkemyksiä 

ikäystävyyden toteuttamiselle, tulisi niihin ikäystävällisen kaupungin myös 

pystyä vastaamaan.  

 

Raisiossa on jo olemassa ikäystävällisen kunnan elementtejä, joista voi lähteä 

jatkosuunnittelemaan ja kehittämään kohti ikäystävällistä Raisiota, kuten 

– Hulvelan alueen kehittäminen sekä siihen liittyvä jatkosuunnittelu ja toteut-

taminen, jossa palvelukeskuksen lähiympäristöstä muodostuu tulevaisuu-

dessa seniorikortteli kokonaisuus. Tässä keskeiset toimijat ovat tekninen 

keskus sekä sosiaali- ja terveyskeskuksen kesken tehtävä yhteistyö.  

– Kulttuuri- ja kirjastopalvelujen sekä liikuntapalvelujen kehittämistyö. 

– Hoito- ja hoivapalveluissa tehty kehittämistyö, jossa esimerkiksi olemassa 

olevia ikäihmisille suunnattuja palveluita, kuten asiakasohjausta ja enna-

koivia tarkastuksia voidaan jatkokehittää.  

 

Lisätietoa ikäystävällisyydestä saa Ympäristöministeriön julkaisusta (2020:2) 

– Ikäystävällisyyden edistäminen asuinalueilla ja taajamissa, jossa käsitellään 

laajasti ikäystävällistä ja muistiystävällistä asuinympäristöä. Julkaisussa on 

esimerkkejä WHO:n kansainvälisistä ja kotimaisista ikäystävällisten kaupun-

kien ja kuntien verkostosta ja niissä tehdyistä kehittämistöistä. Linkki julkai-

suun 

https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/handle/10024/162050/YM_2020_2.

pdf?sequence=1&isAllowed=y . 

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 

 

https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/handle/10024/162050/YM_2020_2.pdf?sequence=1&isAllowed=y
https://julkaisut.valtioneuvosto.fi/bitstream/handle/10024/162050/YM_2020_2.pdf?sequence=1&isAllowed=y
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Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.  

 

 

Kaupunginhallitus 14.12.2020 396 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Liitteet 2 Äänestysluettelo 25.1.2021 § 5 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Keskustelun kuluessa Aarre Lehtonen ehdotti Saila Rinteen, Pekka Närhisen 

ja Jari Pulkkisen kannattamana, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedokseen ja päättää liittyä Maailman Terveysjärjestö WHO:n 

ikäystävällisten kuntien verkostoon. 

 

Keskustelun jatkuessa Jonni Moislahti ehdotti Heikki Laineen kannattamana, 

että asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kannatettu palautu-

sehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestys-

ehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa asian käsittelyn jatkamista kannatta-

vat äänestävät jaa ja Jonni Moislahden tekemää palautusehdotusta kannatta-

vat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
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Suoritetussa äänestyksessä annettiin 7 jaa-ääntä ja 36 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että kaupunginvaltuusto päätti palauttaa asian uudelleen valmistel-

tavaksi. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 

 

 

Tiedoksi   Aarre Lehtonen  
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Kaupunginhallitus § 397 14.12.2020 

 

 Asianro 1179/05.17.00/2019 

§ 6 

Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite koskien vanhustenhoidon hoi-

tajamitoituksen selkeyttämistä 
 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 9.12.2019 136 §  

 

Valtuutettu Jari Pulkkinen jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Vanhustenhuoltoon olisi luotava niin yksinkertainen hoidon tarvetta arvioiva 

mittari, että sitä olisi mahdollista seurata reaaliaikaisesti. Kun asiakkaan hoi-

dollisuustarve muuttuu, on sillä suoria vaikutuksia työmäärään. Ikäihmisten 

asumispalveluyksiköissä on jo nykyään käytössä useita mittareita, joilla asi-

akkaiden hoitoisuutta voidaan seurata (esim. RAVA ja RAI). Olisi tärkeää ke-

hittää näiden käyttöä niin, että vanhuksen kunnon nopeastikin muuttuessa 

tämä pystytään ottamaan huomioon hoitajamitoituksessa. Näin taataan 

ikäihmisen laadukas ja inhimillinen hoito elämän loppuun saakka, ammatilli-

nen ja turvallinen saattohoito sekä pystytään osaltaan ennaltaehkäisemään 

hoitohenkilökunnan uupumista. 

 

On turha puhua hoitajamitoituksesta, mikäli se ei pidä yhtä käytännön työ-

määrän kanssa. Hoitajavajeeseen ei ole olemassa yhtä syytä tai syyllistä, 

mutta pitkälti on kyse väestöpyramidimme vinoutumista jo vuosikymmenten 

takaa. Vanhustenhoito kertoo syvimmiltään yhteiskunnan asenteista ja tarvit-

semme kipeimmin juuri nyt lähimmäisenrakkautta ja käytännön arvostusta 

heitä kohtaan, jotka ovat maatamme rakentaneet. 

 

Raision KD ja muut allekirjoittaneet ryhmät  

 

Jari Pulkkinen Saila Rintee 

Kristiina Engström Vesa Parantainen 

Anita Ruusuranta Sirpa Ek 

Jarmo Rosama Maria Virko 

Emma Lindqvist Sari Suominen 

Kimmo Kosonen Annika Ollila” 

 

  

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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Kaupunginhallitus 16.12.2019 § 417 

 

 ”- - - 

 Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Jari Pulkkisen aloitteen koskien 

vanhustenhoidon hoitajamitoituksen selkeyttämistä sosiaali- ja terveyspalvelu-

jen lautakunnan valmisteltavaksi, - - -” 

 

 

Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta 9.12.2020 184 § 

 

Johtava hoitaja Sari Tanninen 26.11.2020: 

 

Kaupunginhallitus on lähettänyt Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloitteen 

koskien vanhustenhoidon hoitajamitoituksen selkeyttämistä. 

 

Aloitteessa pyydetään selvittämään/luomaan vanhusten asumispalveluyksik-

köön sellainen reaaliaikainen mittari, jolla voidaan nopeasti mitata asumisyk-

sikön hoitoisuuden taso, kun yksittäisen asukkaan hoitoisuus muuttuu ja jolla 

on vaikutus työmäärään. 

 

Kun vanhukselle tehdään ympärivuorokautisen hoidon päätös, on hänellä jo 

siinä vaiheessa erittäin suuri palveluntarve (korkea hoitoisuus) liittyen usein 

pitkälle edenneeseen muistisairauteen ja/tai erilaisiin sairauksiin sekä ikään 

liittyviin fyysisen toimintakyvyn rajoitteisiin tai puutteisiin. Tässä vaiheessa 

vanhuksen toimintakyky – fyysinen, psyykkinen, sosiaalinen ja kognitionaali-

nen – arvioidaan moniammatillisesti sekä laaja-alaisesti. Ensisijaisina mitta-

reina käytetään RAI-järjestelmää ja Mini-Mental testiä (MMSE). Terveyskes-

kussairaalassa arviointimittareina ovat MMSE, Rava -indeksi ja Barthel -

indeksi.  

 

Esimerkkejä hoitoisuus- ja toimintakyky mittareista 

Asiakkaan hoitoisuuden arviointiin on käytössä erilaisia mittareita, joista esi-

merkiksi vanhusten palveluissa käytetyimmät ovat RAVA®-mittari ja RAI-

järjestelmä. Sairaaloiden vuodeosastoilla on laajasti käytössä RAFAELA® 

OPCq -mittari. RAFAELA® -järjestelmän uusi hoitoisuuden mittari SOHU on 

tarkoitettu esimerkiksi sosiaalihuollon asumispalveluyksiköihin.  

 

RAFAELA® SOHU-mittari täytetään työvuorokohtaisesti luokitellen avusta-

mis- ja hoitotyön keskeisiä osa-alueita. RAI-LTC-mittari tehdään puolen vuo-

den välein noin viikon kestävän arviointijakson aikana. RAVA®-mittarilla voi-

daan hoitoisuus arvioida toistetusti, RAVA®-mittari ei huomioi riittävästi muis-

tisairauksien vaikutusta asiakkaan hoitoisuuteen.  

 

Jokainen hoitoisuusmittarin tuottama tieto tuo esille asiakkaiden hoitoisuuden, 

mutta minkään mittarin tieto ei ole reaaliaikainen. Jokaisen hoitoisuusmittarin 

tuottama tieto asiakkaiden hoitoisuudesta ja sen vaikutuksesta työmäärään 

on käytettävissä pidemmällä tähtäimellä toiminnan suunnitteluun, yksiköiden 

vertailuun sekä kustannusten arviointiin. 
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RAI-arviointijärjestelmä 

Lakiin ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisesta sekä iäkkäiden sosiaa-

li- ja terveyspalveluista (28.12.2012/980) eli vanhuspalvelulakiin on kirjattu, et-

tä kunnan on käytettävä RAI-arviointivälineistöä iäkkään henkilön toimintaky-

vyn arvioinnissa ja, että RAI-arviointivälineistöä käytetään myös silloin, kun 

iäkäs henkilö saa edellä tarkoitettuja kunnan järjestämiä palveluja ja hänen 

olosuhteissaan tapahtuu olennaisia muutoksia. Lain 15 a §:ssä tarkoitetun ar-

viointijärjestelmän käyttö on aloitettava viimeistään 1 päivänä huhtikuuta 

2023. Varsinais-Suomessa on myös maakunnallisesti päätetty, että RAI-

arviointivälineistö on ikäihmisten palveluissa käytettävä mittaristo.  

 

Jo tällä hetkellä vanhusten ympärivuorokautisen hoidon ostopalvelujen puite-

sopimuksessa on vaatimuksena, että palveluntuottajalla tulee olla käytössä 

RAI-LTC -järjestelmä. RAI-LTC -järjestelmä on tarkoitus ottaa käyttöön myös 

Raision tehostetun palveluasumisen yksiköissä vuonna 2022. Hankinta tulee 

huomioida talousarviossa. RAI-arviointijärjestelmä on Raisiossa käytössä jo 

palvelutarpeen arvioinnissa (omaishoito, ympärivuorokautinen hoito, kotihoito) 

sekä säännöllisen kotihoidon asiakkailla (RAI-HC). 

 

Lopuksi 

Vanhuspalvelulakiin on kirjattu, että vuoden 2021 alusta alkaen vanhusten 

ympärivuorokautisissa asumisyksiköissä henkilöstömitoituksen tulee olla mi-

nimissään 0,55 ja vuoden 2022 alusta alkaen 0,6 hoitajaa asukasta kohden ja 

1.4.2023 alkaen henkilöstömitoituksen tulee olla vähintään 0,7 hoitajaa asu-

kasta kohden. Hoitajamitoituksen lisääminen tulee osaltaan mahdollistamaan 

yksilöllisemmän hoidon sekä paremman hoidon laadun, edellyttäen, että pal-

veluntuottajat/järjestäjät sitoutuvat noudattamaan lain velvoittamaa mitoitusta. 

Erityisen tärkeää olisi, että työvuorosuunnitteluvaiheessa työvuorot suunnitel-

laan käyttäen vaadittua 0,7 mitoitusta, jolloin lyhytaikaisten sijaisten tarve vä-

henisi. Näin myös lähtökohtaisesti hoitajia olisi riittävästi työvuoroissa. 

 

Ainakaan tällä hetkellä ei ole olemassa reaaliaikaista hoitoisuudenmittaristoa, 

jolla jatkuvasti ja päivittäin vanhusten asumisyksiköiden asukkaiden hoitoi-

suutta voitaisiin mitata nopeasti, luotettavasti ja objektiivisesti. Mittaaminen ei 

myöskään saisi johtaa siihen, että itse mittarin täyttäminen vie hoitajan työai-

kaa asukkaalta. 

 

Nyt ja jatkossa asumisyksiköissä tulisi tunnistaa ne tilanteet, kun samassa yk-

sikössä on samaan aikaan poikkeavasti enemmän hoitoisia asukkaita, kuten 

saattohoidossa, kahden hoitajan hoidettavia olevia asukkaita tai asukkaita, 

joilla haasteellinen käyttäytyminen vaatii enemmän aikaa hoitajilta. Näissä ti-

lanteissa henkilöstömitoituksen riittävyyttä tulee aina arvioida.  

 

 

Päätösehdotus Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg 
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Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä 

olevan vastauksen. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa. 

 

 

Päätös Sosiaali- ja terveyspalvelujen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa.  

 

 

Kaupunginhallitus 14.12.2020 397 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Jari Pulkkinen  
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Kaupunginhallitus § 398 14.12.2020 

 

 Asianro 898/12.01.03/2020 

§ 7 

Valtuutettu Sari Packalénin ym. valtuutettujen aloite koskien yhdenvertaisia oi-

keuksia Raision lukion ja Rasekon opiskelijoille kasvomaskien hankinnassa  
 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 89 §  

 

Varavaltuutettu Sari Packalén jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Suomen perustuslain (11.6.1999/731) 2 luvun 19 pykälän mukaisesti jokai-

sella on oikeus sosiaaliturvaan. Tarkemmin pykälässä kerrotaan seuraavan-

laisesti: ” Jokaisella, joka ei kykene hankkimaan ihmisarvoisen elämän edel-

lyttämää turvaa, on oikeus välttämättömään toimeentuloon ja huolenpitoon. 

 

Julkisen vallan on turvattava, sen mukaan kuin lailla tarkemmin säädetään, 

jokaiselle riittävät sosiaali- ja terveyspalvelut ja edistettävä väestön terveyttä. 

Julkisen vallan on myös tuettava perheen ja muiden lapsen huolenpidosta 

vastaavien mahdollisuuksia turvata lapsen hyvinvointi ja yksilöllinen kasvu.” 

 

THL:n uusimman suosituksen mukaan 8.10.2020 ”Kasvomaskin asianmukai-

nen käyttö voi vähentää tartuntoja estämällä pisaroiden leviämistä ympäris-

töön. Käyttöä suositellaan tilanteissa ja henkilöille, jossa lähikontakteja ei aina 

voida välttää.” Tämän ohjeen perusteella voimme katsoa, että opiskelutilan-

teet ovat näihin lukeutuvia.  

 

Rasekon riskiarvioinnin perusteella he ovat tehneet maskisuosituksen koulun 

tiloihin pois lukien esim. työtilat, jossa maski voi aiheuttaa palovaaran tai 

maskia ei voida käyttää. Raseko hankkii maskit oppilaille. Uuden maskin saa 

noin kahden tunnin välein.  

 

Raision lukiossa suositus käyttää maskia, mutta lukio ei hanki oppilaille mas-

keja. Esimerkiksi kaksoistutkintoa tekevä on näin myös erikoisessa tilantees-

sa, kun toisessa koulussa maskit tarjotaan, mutta ei toisessa.  

 

Viittauksena tässä kohtaa Suomen perustuslakiin siinä osin, että meidän tulisi 

taata myös yhtäläiset oikeudet opiskelijoille niin Raision lukiossa kuin 

Rasekossa. Nyt Raseko tarjoaa ilmaiseksi maskit opiskelijoille päivän aikana, 

kun taas Raision lukio velvoittaa oppilaan jokaisen hankkimaan maskin päi-

vän ajaksi itse. Perustuslain 2 luvun 6 pykälän mukaan ”Ihmiset ovat yhden-

vertaisia lain edessä”.  

 

Uusimman THL:n ohjeen mukaisesti tulisi maskia käyttää maksimissaan 1- 2 

tuntia ottaen huomioon maskien laatu ja henkilön terveydelliset seikat. Täten 
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voidaan siis todeta, että pienikin avustus olisi iso apu perheiden tai opiskelijan 

menoihin.  

 

Tällä hetkellä maskipakettia saa halvimmillaan noin 17 euron hintaan, jossa 

on 50 maskia. Suosituksen mukaisesti maskipaketti kestäisi, jos esimerkiksi 

päivässä oppitunteja on 5 ja vaihtoväli yksi tunti noin 10 vuorokautta. Kuu-

kaudessa siis kuluisi noin kaksi pakettia. Tämä summa saattaa olla esimer-

kiksi kolmihenkisen perheen ruokakulut viikossa, johon kuuluu kaksi aikuista 

ja yksi alaikäinen toisen asteen opiskelija. Puhumme siis tärkeistä valinnoista, 

joita heikommassa asemassa olevat perheet joutuvat tekemään. Materiaalitu-

kea saa nykyään 46,80 euroa kuukaudessa ja opintotukea 35,14 euroa kuu-

kaudessa, vaikka opiskelija asuisi kotona, jos Kelan kriteerit täyttyvät.  

Näitä tukia on tarkoitus käyttää oppimateriaalien hankintaan ja mahdollisiin 

muihin menoihin opiskelussa. Suurin osa opiskelumateriaaleista tulee nykyi-

sin toisen asteen opiskelijoiden hankkia itse. Onkin siis kohtuutonta kasvattaa 

opiskelijoiden menoja heistä riippumattomista syistä vaarantaen myös mah-

dollisesti opiskelun jatkumisen ja valmistumisen oppilaitoksista.   

 

Taloudellisempaa olisi hankkia esimerkiksi 10 kpl kangasmaskeja, jotka olisi-

vat myös ekologista pestä, mutta tämä koetaan varsinkin nuorten parissa erit-

täin työlääksi.  

 

Kustannuksista esimerkki: 10 viikkoa, 5 työpäivää, 0,4 euroa maski, kaksi 

maskia päivässä/per oppilas, 350 oppilasta eli noin 14 500 euroa kustannusta 

koululle vuoden loppuun asti. Hinta arvioitu 16,90 euron pakettihinnan mu-

kaan, jossa maskeja siis 50 kpl. Isommissa erissä hinnat vielä hieman edulli-

semmat.  

 

Maskien käyttö voi oikein käytettyinä osaltaan vähentää taudin leviämistä ja 

täten taataan oppilaille turvallinen ympäristö. Olemalla kaupunkina esimerkki 

voimme näin myös antaa ulospäin kuvan, että olemme vastuullinen ja tasa-

arvoinen kaupunki.  

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut haluamme asettaa kaikki opiskelijamme sa-

manlaiseen asemaan koulusta tai taustasta huolimatta ja täten tarjota myös 

keskiasteen opiskelijoille samanlaiset oikeudet kouluista tai opiskeluympäris-

töstä huolimatta. Toivomme myös aloitteen pikaista käsittelyä ja asian hoitoa 

niin nopeasti kuin se on mahdollista lain puitteissa.  

 

Sari Packalén Raisiossa 12.10.2020  

 

Kimmo Kosonen Aarre Lehtonen 

Jarmo Rosama Niina Äikäs 

Raimo Sulonen Anneli Kivijärvi 

Hannele Lehto-Laurila Janne Laulumaa 

Vesa Parantainen Annika Ollila 

Maria Virko  Sari Suominen 

Eija Erasvuo  Aki-Petteri Löfgren 
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Eija Nurmi” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Valtuutettu Mikko Kangasoja poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ai-

kana klo 20.52. 

 

 

Kaupunginhallitus 26.10.2020 318 § 

 

”---  

Kaupunginhallitus lähettää--- 

-       valtuutettu Sari Packalénin aloitteen koskien yhdenvertaisia oikeuksia 

Raision lukion ja Rasekon opiskelijoille kasvomaskien hankinnassa 

26.10.2020 sivistyslautakunnan valmisteltavaksi yhteistyössä sosiaali- ja 

terveyskeskuksen kanssa.” 

 
 
Sivistyslautakunta 9.12.2020 180 § 
 
 

Vs. sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Kaupunginhallitus on lähettänyt valtuutettu Sari Packalénin aloitteen koskien 

yhdenvertaisia oikeuksia Raision lukion ja Rasekon opiskelijoille kasvomas-

kien hankinnassa 26.10.2020 sivistyslautakunnan valmisteltavaksi yhteistyös-

sä sosiaali- ja terveyskeskuksen kanssa. 

 

Sosiaali- ja terveysjohtaja Juha Sandberg, johtava ylilääkäri Arto Raassina ja 

vs. sivistysjohtaja Leena Laakso ovat valmistelleet vastauksen valtuustoaloit-

teeseen yhteistyössä.  

 

Raisio noudattaa ohjeistuksessaan maakunnallisen koronaryhmän, Varsinais-

Suomen Sairaanhoitopiirin, Aluehallintoviraston, Terveyden ja hyvinvoinnin 

laitoksen ja Opetushallituksen virallisia ohjeistuksia.  

 

Toisen asteen oppilaitoksiin annettiin suositus maskien käytöstä 3.10.2020. 

Alueen kaikissa kunnan tai kaupungin ylläpitämissä lukioissa maskit kustan-

taa opiskelija itse, näin myös Raision lukiossa. Vähävaraisille maskeja jae-

taan kuntien jakopisteissä, Raisiossa asiointipiste Olkkarissa 20.8.2020 alka-

en. 

 

Raision lukiossa opiskelijoita on 440. Jos jokaiselle annetaan käyttöön 4 ker-

takäyttömaskia päivässä, tarvitaan yhteensä 1760 maskia päivässä, 8800 vii-

kossa ja 35 200 kuukaudessa. Yhden maskin hinta on 0,12 €/kpl. Kuukau-
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dessa kustannus on 4 224 €, kuuden kuukauden (joulukuu 2020-toukokouu 

2021) kustannus olisi 25 344 €  21 120 €. Korjattu hallintolain 51 § nojalla 

15.12.2020 Esa Ilanti. Tähän ei sivistyskeskuksen budjetissa ole varauduttu.  

 

Päätösehdotus Vs. Sivistysjohtaja Leena Laakso: 

 

 Sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen 

 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin kokouksessa. 

 

 
Kaupunginhallitus 14.12.2020 398 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 
 
- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Hannele Lehto-Laurila ehdotti Pekka Heikkilän, Jari Salosen ja Jari Pulkkisen 

kannattamana, että kaupunki hankkii kaikille lukion abiturienteille kasvomaskit 

ylioppilaskirjoitusten päättymiseen asti. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja tiedusteli, voidaanko päätös 

asiassa tehdä yksimielisesti. Saatuaan myönteisen vastauksen puheenjohtaja 

totesi, että Hannele Lehto-Laurilan ehdotus oli tullut yksimielisesti valtuuston 

päätökseksi. 

 

 

Tiedoksi   Sari Packalén  
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Kaupunginhallitus § 399 14.12.2020 

 

 Asianro 896/10.03.01.01/2020 

§ 8 

Valtuutettu Jarmo Rosaman ym. valtuutettujen aloite koskien Kerttulan palloken-

tän vanhan pintamateriaalin siirtämistä Tikanmaan hiekkakentälle 
 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginvaltuusto 12.10.2020 88 §  

 

Valtuutettu Jarmo Rosama jätti seuraavan aloitteen: 

 

“Kerttulan KHT pallokentän pintamateriaali on tullut ikänsä päähän, eikä vas-

taa enää sitä tarkoitusta mihin se on suunniteltu. 

 

Ehdotan, että siinä vaiheessa kun Kerttulan pallokentän pinnoite uusitaan, 

niin osa ko. kentän vanhasta pintamateriaalista siirretään Tikanmaan hiekka-

kentälle. KHT tai mahdollisesti hiekkatekonurmipäällysteinen kenttä mahdol-

listaisi kentällä myös mailapelien, kuten pesäpallon pelaamisen nappulajalka-

pallon lisäksi. Lisäksi ehdotan, että tutkitaan myös mahdollisuutta ulkokuntoi-

lulaitteiden sijoittamista kentän yhteyteen, jolloin kenttä palvelisi myös aikuis-

liikuntaa. 

 

Perusteluna siirrolle on seuraavat seikat: 

 

Tikanmaa koulussa opiskelee tällä hetkellä 1-2 luokat ja erityisopetuksen yh-

dysluokka. Yhteensä Tikanmaan ja Tahvion kouluissa on tällä hetkellä n. 190 

oppilasta. Tahvion koulun oppilaista suurin osa asuu Kailasten Tikanmaan 

alueella. Kummatkin koulut kuuluvat Euroopan "terveet koulut" verkostoon. 

Päiväkodissa on yhteensä n. 100 lasta. Tikanmaan koulu ja Hakinmäen päi-

väkoti sijaitsevat aivan nykyisen hiekkakentän läheisyydessä. Lisäksi alueelle 

on muuttanut paljon nuoria perheitä. Tikanmaan koulusta puuttuu sisäliikunta-

tila, joten kunnollisen kentän saaminen lähietäisyydelle parantaa huomatta-

vasti alueen lasten ja aikuisten liikuntamahdollisuuksia. 

 

Jarmo Rosama 

Valtuutettu 

 

Kimmo Kosonen Anita Ruusuranta 

Niina Äikäs  Sari Packalén 

Aarre Lehtonen Raimo Sulonen 

Hannele Lehto-Laurila Janne Laulumaa 

Juha Jormanainen Annika Ollila 

Jonni Moislahti Sari Suominen 

Aki-Petteri Löfgren Vesa Parantainen 

Jari Salonen  Jukka Rantala 
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Jari Pulkkinen Maria Virko 

Jukka A. Rantala Tanja Parkko 

Harri Seikola  Eeva Savola 

Heikki Laine” 

 

 

Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

Kaupunginhallitus 26.10.2020 § 318 

   

”- - - Kaupunginhallitus lähettää - - - valtuutettu Jarmo Rosaman aloitteen 

koskien Kerttulan pallokentän vanhan pintamateriaalin siirtämistä Tikanmaan 

hiekkakentälle vapaa-aikalautakunnan valmisteltavaksi- - -”  

 

 

Vapaa-aikalautakunta 8.12.2020 84 § 

 

 Liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Reijo Hakorinta 2.12.2020: 

 

 Vapaa-aikalautakunnan investointiesityksenä TA2021 on Kerttulan jalkapallo-

kentän jalkapallonurmen uusiminen vanhan kuluneen nurmen tilalle. Samalla 

vanha nurmi voidaan jakaa kahteen juniorikenttään ja sijoittaa ne lähiliikunta-

paikoille lasten ja nuorten harrastustoimintakentäksi. Kaksi juniorikenttää on 

esityksen mukaan tarkoitus sijoittaa toinen Kaanaan hiekkakentän päälle ja 

toinen Kuloisten hiekkakentän päälle. 

 

Paikat ovat valikoituneet siksi, että ne ovat eri puolilla kaupunkia koulujen ja 

päiväkotien läheisyydessä. Ne ovat myös kooltaan ainoita sellaisia alueita mi-

hin nurmi voidaan täysimääräisenä sijoittaa. Kentät myös aidataan nurmen 

ympäri. 

 

Tikanmaalla on hiekkakenttä, jota myös nappulajalkapallon sekä koulun ja 

päiväkodin toimesta käytetään. Kenttä on kuitenkin kooltaan niin pieni, 37 x 

60 m, että jalkapallonurmen puolikas, joka on samalla 8 vs 8 kentän kokoinen 

rajoiltaan, ei sovi Tikanmaan kentälle.  

 

Kerttulan koko jalkapallonurmialue on 71 x 110 m ja kahtia jaettuna juniori-

kentän jalkapallonurmi on silloin 55 x 71 m. Tikanmaan hiekkakentän pohjan 

ja valaistuksen johdosta tilaa on vain 37 x 60 m eli kenttää pitäisi joko suuren-

taa 18 m leveyttä ja 11 m pituutta sekä uusia valaistus sen mukaiseksi tai 

nurmea jäisi käyttämättä n. 1700 m2. Kentän laajennuksen ja valaistusmuu-

toksen kustannus olisi n. 80.000–100.000 €. 

 

Edellä mainituin perustein esitän, että toimitaan alkuperäisen esityksen mu-

kaisesti. 
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Päätösehdotus Vs. Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 

 

Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 
 
Kaupunginhallitus 14.12.2020 399 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus päättää 

 

- merkitä aloitteeseen annetun vastauksen tiedokseen ja 

- saattaa sen valtuuston tietoon ja esittää valtuustolle, että se toteaa aloit-

teen loppuunkäsitellyksi.  

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun vastauk-

sen tiedokseen ja toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Jarmo Rosama  
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Kaupunginhallitus § 404 14.12.2020 

 

 Asianro 611/00.01.02/2020 

§ 9 

Teknisen keskuksen palveluverkkoselvitys 
 

Päätöshistoria 

 

Tekninen lautakunta 17.11.2020 114 §  

 

 ”Tekninen johtaja Antti Korte 12.11.2020: 

  

Tekninen lautakunta on päättänyt valtuustoaloitetta käsitellessään 3.12.2019, 

että tekninen keskus tekee palveluverkkoselvityksen kaikista palveluistaan 

vuoden 2020 aikana. Palveluverkkoselvityksen tarkoituksena on kuvata luot-

tamushenkiloille ja kuntalaisille, miten tekniset palvelut Raisiossa on järjestet-

ty ja mitä ne sisältävät. Palveluverkkoselvitystä voidaan hyödyntää materiaa-

lina myös uusien työntekijöiden perehdytyksessä. 

 

Palveluverkkoselvityksessä kuvataan kunkin palvelun osalta, miten kyseinen 

palvelu tuotetaan Raisiossa ja mitä se sisältää. Samoin selvityksessä pyritään 

mahdollisuuksien mukaan kuvaamaan, minkä tasoisena palvelu Raisiossa 

tuotetaan, millainen lainsäädäntö ohjaa palvelujen tuottamista ja mitkä ovat 

kunnan velvoitteet niiden tuottamiseksi. 

 

Palveluverkkoselvityksen suunnittelu- ja ohjaustyö on tehty teknisen keskuk-

sen johtoryhmässä. Varsinaiseen kirjoitustyöhön ovat osallistuneet tekninen 

johtaja, palvelupäälliköt, esimiehet ja asiantuntijat. 

 

Palveluverkkoselvityksen sisältöä ja valmistelua on esitelty kaupunginhallituk-

sen iltakoulussa 18.5.2020, teknisessä lautakunnassa 9.6.2020 ja kaupungin-

hallituksen seminaarissa 14.9.2020. 

 

Teknisen keskuksen palveluverkkoselvitys on oheismateriaalina. 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta hyväksyy teknisen keskuksen palveluverkkoselvityksen 

ja lähettää sen edelleen kaupunginhallitukseen ja kaupunginvaltuustoon hy-

väksyttäväksi ja ympäristölautakunnalle tiedoksi. 

 

Päätös Keskustelun kuluessa Niko Toivonen ehdotti, että asia jätetään pöydälle. 

 

Tekninen lautakunta päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle. 

 

Kirsi Anttila poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon jäl-

keen klo 19.04.” 
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Tekninen lautakunta 8.12.2020 127 § 

 

Päätösehdotus Tekninen johtaja Antti Korte 

 

Tekninen lautakunta hyväksyy teknisen keskuksen palveluverkkoselvityksen 

ja lähettää sen edelleen kaupunginhallitukseen ja kaupunginvaltuustoon hy-

väksyttäväksi ja ympäristölautakunnalle tiedoksi. 

 

 

Päätös Tekninen lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

Kirsi Anttila poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen klo 18. 

 

 

Kaupunginhallitus 14.12.2020 404 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy teknisen 

keskuksen palveluverkkoselvityksen. 

 

 

Päätös Kristiina Engström teki seuraavat tekstimuutosehdotukset teknisen keskuksen 

palveluverkkoselvitykseen: 

 

9.6.1 Venesatama 

Sivulla 124 mainitaan kahteen otteeseen, että sataman hoitaminen ei ole 

kaupungin ydintoimintaa. Poistetaan toinen maininta. Lisäksi poistetaan sivul-

la 124 oleva lause ”Ulkoistaminen parantaa satama-alueen kehitysmahdolli-

suuksia”. 

 

9.4 Metsät / 9.4.1 Palvelun järjestäminen ja sisältö 

Sivulla 118 toisen kappaleen ensimmäinen lause muutetaan muotoon: Met-

sänhoidollisia toimenpiteitä talousmetsässä ovat metsän uudistaminen, taimi-

kon hoito ja metsän lannoitus. 

 

Ehdotuksia ei kannatettu, joten ne raukesivat. 

 

Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Liitteet 3 Teknisen keskuksen palveluverkkoselvitys 

 4 Äänestysluettelo 25.1.2021 § 9_äänestys 1 

 5 Äänestysluettelo 25.1.2021 § 9_äänestys 2 

 6 Äänestysluettelo 25.1.2021 § 9_äänestys 3 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy teknisen keskuksen palvelu-

verkkoselvityksen. 

 

Päätös  

Sari Suominen ehdotti Pekka Närhisen kannattamana, että asia palautetaan 

uudelleen valmisteltavaksi. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kannatettu palautu-

sehdotus ja asiasta on äänestettävä. Puheenjohtaja teki seuraavan äänestys-

ehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa asian käsittelyn jatkamista kannatta-

vat äänestävät jaa ja Sari Suomisen tekemää palautusehdotusta kannattavat 

äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 31 jaa-ääntä ja 12 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että asian käsittelyä jatketaan. 

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 1). 

 

*** 

 

Niko Toivonen ehdotti Saila Rinteen ja Pekka Heikkilän kannattamana seu-

raavaa muutosta teknisen keskuksen palveluverkkoselvitykseen:  

 

9.4 Metsät / 9.4.1 Palvelun järjestäminen ja sisältö 

 

Sivun 118 toisen kappaleen ensimmäinen lause muutetaan muotoon: Met-

sänhoidollisia toimenpiteitä talousmetsässä ovat metsän uudistaminen, tai-

mikon hoito ja metsän lannoitus. 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Niko Toivosen tekemää ehdo-

tusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 20 jaa-ääntä ja 23 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että Niko Toivosen ehdotus oli tullut valtuuston päätökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 2). 

 

*** 

 

Pekka Heikkilä ehdotti Niko Toivosen ja Saila Rinteen kannattamana seuraa-

vaa muutosta teknisen keskuksen palveluverkkoselvitykseen:  
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9.6.1 Venesatama 

 

Sivulta 124 poistetaan seuraavat lauseet: 

“Sataman hoitaminen ei ole kaupungin ydintoimintaa eikä näin ollen ole laki-

sääteinen palvelu.” 

“Sataman operointi ei ole kunnan ydintoimintaa ja tulevaisuudessa selvitetään 

varmasti sataman toimintojen ulkoistamista. Ulkoistaminen parantaa satama-

alueen kehitysmahdollisuuksia.” 

 

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kaupunginhallituksen 

ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. Pu-

heenjohtaja teki seuraavan äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa 

pohjaehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja Pekka Heikkilän tekemää ehdo-

tusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin.  

 

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 19 jaa-ääntä ja 24 ei-ääntä. Puheenjoh-

taja totesi, että Pekka Heikkilän ehdotus oli tullut valtuuston päätökseksi.  

 

Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä (äänestys 3). 

 

 

Kaupunginvaltuusto hyväksyi teknisen keskuksen palveluverkkoselvityksen 

edellä mainituin muutoksin.  

 

Ari Leinonen poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn jälkeen klo 21.07 

ja hänen tilalleen saapui Tuija Hyytiä. Hallintopäällikkö Anne Rantala poistui 

kokouksesta klo 21.08. 

 

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen tauon ajaksi tämän pykälän käsittelyn ai-

kana klo 19.58-20.13. 

 

 

 

Tiedoksi   Tekninen keskus  
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 Asianro 127/00.02.01/2021 

§ 10 

Kuntalaisaloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet vuonna 2020 
 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.1.2021 5 § 

 

Hallintoasiantuntija Sanna Tammilehto 13.1.2021:  

 

Hallintosäännön 24 §:n mukaan kaupunginhallituksen on vuosittain tammi-

kuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuu-

luvissa asioissa tehdyistä kunnan toimintaa koskevista aloitteista ja niiden 

johdosta suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla todeta, mitkä aloit-

teista on käsitelty loppuun.  

 

Kaupunginhallituksen ja lautakunnan tehtäväalueella tehdyistä aloitteista on 

vastaavasti esitettävä tiedot kaupunginhallitukselle ja lautakunnalle niiden 

päättämällä tavalla. Kaupunginhallitus päätti 14.1.2019 § 8, että kaupungin-

hallituksen tehtäväalueella tehdyt kuntalaisaloitteet sekä vaikuttamistoimielin-

ten tekemät aloitteet tuodaan kaupunginhallitukselle tiedoksi vuosittain kyseis-

tä vuotta seuraavan tammikuun loppuun mennessä.  

 

Kaupunginjohtajan johtoryhmä totesi 26.11.2018, että vaikuttamistoimielinten 

(vammaisneuvosto, vanhusneuvosto, nuorisovaltuusto) tekemät aloitteet käsi-

tellään kuten kuntalaisaloitteet ts. asiassa toimivaltainen viranomainen (viran-

haltija tai toimielin) antaa vastauksen aloitteeseen, joka annetaan aloitteente-

kijälle tiedoksi.  

 

Luettelo keskeneräisestä ja loppuun käsitellyistä kuntalaisaloitteista sekä vai-

kuttamistoimielinten tekemistä aloitteista on oheismateriaalina. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus  

 

1) merkitsee tiedokseen oheismateriaalin mukaiset kaupunginhallituksen 

tehtäväalueella tehdyt aloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet. 

 

2) ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee tiedokseen oheismateriaa-

lin mukaiset kaupunginvaltuuston toimivaltaan kuuluvat aloitteet ja niiden 

johdosta suoritetut toimenpiteet. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
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Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Oheismateriaali  1 Aloitteet 2020 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee tiedokseen oheismateriaalin 

mukaiset kaupunginvaltuuston toimivaltaan kuuluvat aloitteet ja niiden johdos-

ta suoritetut toimenpiteet. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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 Asianro 74/00.00.01/2021 

§ 11 

Ville Suomisen eronpyyntö Raision kaupungin luottamustoimista 
 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.1.2021 6 § 

 

Hallintoasiantuntija Sanna Tammilehto 12.1.2021:  

 

Ville Suominen on jättänyt 10.12.2020 sähköpostitse eronpyynnön Raision 

kaupungin luottamustoimista paikkakunnalta poismuuton vuoksi 12.12.2020 

alkaen. 

 

Ville Suominen on valittuna seuraaviin luottamustoimiin:  

 

– ympäristölautakunnan jäsen (14.10.2019 § 107) 

– terveysvalvontajaoston varajäsen (14.10.2019 § 107) 

 

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 

myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin.  

 

Kuntalain 71 §:n mukaan vaalikelpoinen kunnan luottamustoimeen on henkilö, 

jonka kotikunta kyseinen kunta on. 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että  

 

1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Ville Suomisen eronpyynnön ympäristö-

lautakunnan jäsenyydestä ja terveysvalvontajaoston varajäsenyydestä. 

 

2) valtuusto päättää myöntää eron Ville Suomiselle ympäristölautakunnan 

jäsenyydestä ja terveysvalvontajaoston varajäsenyydestä. 

 
3) valtuusto päättää valita Ville Suomisen tilalle ympäristölautakuntaan uu-

den jäsenen ja terveysvalvontajaostoon uuden varajäsenen jäljellä ole-

vaksi toimikaudeksi. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että  

 

1) valtuusto päättää merkitä tiedoksi Ville Suomisen eronpyynnön ympäristö-

lautakunnan jäsenyydestä ja terveysvalvontajaoston varajäsenyydestä. 

 

2) valtuusto päättää myöntää eron Ville Suomiselle ympäristölautakunnan 

jäsenyydestä ja terveysvalvontajaoston varajäsenyydestä. 

 
3) valtuusto päättää valita Ville Suomisen tilalle ympäristölautakuntaan uu-

den jäsenen ja terveysvalvontajaostoon uuden varajäsenen jäljellä ole-

vaksi toimikaudeksi. 

 

 

Päätös  

Mika Koivisto ehdotti, että ympäristölautakunnan jäseneksi ja terveysvalvonta-

jaoston varajäseneksi valitaan Veli-Pekka Anttila. 

 

Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti 

 

1) merkitä tiedoksi Ville Suomisen eronpyynnön ympäristölautakunnan jäse-

nyydestä ja terveysvalvontajaoston varajäsenyydestä. 

 

2) myöntää eron Ville Suomiselle ympäristölautakunnan jäsenyydestä ja ter-

veysvalvontajaoston varajäsenyydestä. 

 

3) valita Ville Suomisen tilalle ympäristölautakuntaan jäseneksi ja terveysval-

vontajaostoon varajäseneksi Veli-Pekka Anttilan jäljellä olevaksi toimikaudek-

si. 

 

 

 

 

Tiedoksi   Valitut  

  Päivi Nieminen / sidonnaisuusilmoitukset 

  Ympäristölautakunta 

  Terveysvalvontajaosto 

  Ville Suominen 
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 Asianro 640/02.02.00/2020 

§ 12 

Sivistyskeskuksen valtionavustusten lisämäärärahaesitys vuodelle 2021 
 

 

Päätöshistoria 

 

Kaupunginhallitus 18.1.2021 11 § 

 

Talouspäällikkö Esa Ilanti 12.1.2021: 

 

Sivistyskeskus on saanut vuosina 2018, 2019 ja 2020 useita kahden tai use-

amman vuoden hankerahoituksia ja jotta kaikki hankkeet voidaan toteuttaa ja 

rahat käyttää rahoituspäätöksen mukaisesti tulee rahoitusta siirtää eri vuosien 

välillä. 

Vuoden 2020 osalta on myös Opetushallitus myöntänyt hankkeille jatkoaikoja 

koronan vaikutusten vuoksi https://www.oph.fi/fi/avustukset/koronaviruksen-

vaikutukset-valtionavustustoimintaan . 

 

Opetushallitus on myöntänyt (250/399/2019) Raision kaupungille kerhotoimin-

taan 31 000 € (hankkeen omarahoitusosuus on 30 %, 13 286 €), vuonna 

2020 rahaa käytettiin 21 782 € ja vuodelle 2021 tulisi siirtää käyttämättä jää-

nyt 16 488 €. 

Tulot 

312020.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 16 488 euroa 

Menot 

312020.4470 Muut palvelut 16 488 euroa 

 

Valtion erityisavustus alueellisen tutoropettajatoiminnan vakiinnuttamiseen 

(112/403/2019) Raisiolle myönnettiin 125 150 €, (omarahoitus 5,1 % 6 850 €) 

vuonna 2020 rahaa käytettiin 53 744 € ja vuodelle 2021 tulisi siirtää käyttä-

mättä jäänyt 48 220 €. 

Tulot 

312055.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 48 220 euroa 

Menot 

312055.4470 Muut palvelut 48 220 euroa 

 

https://www.oph.fi/fi/avustukset/koronaviruksen-vaikutukset-valtionavustustoimintaan
https://www.oph.fi/fi/avustukset/koronaviruksen-vaikutukset-valtionavustustoimintaan
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Valtionavustus kielten tutoropettajatoiminnan kehittämisen hankkeelle 

(112/403/2019) myönnettiin 7 000 €, (rahoitus 100 %), vuonna 2020 rahaa 

käytettiin 561 € ja vuodelle 2021 tulisi siirtää käyttämättä jäänyt osuus. 

 

Tulot 

312057.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 3 634 euroa 

Menot 

312057.4470 Muut palvelut 3 634 euroa 

 

Opetus- ja kulttuuriministeriö myönsi Raision kaupungille lasten ja nuorten 

houkuttelun ja hyväksikäytön ehkäisy monimediaalisessa maailmassa hank-

keelle (OKM/114/520/2019) 91 000 € (hankkeen omarahoitus 30 %, 39 000 

€), vuonna 2020 rahaa käytettiin 18 250 € ja vuodelle 2021 tulisi siirtää käyt-

tämättä jäänyt 72 749 € 

Tulot 

312058.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 72 749 euroa 

Menot 

312058.4470 Muut palvelut 72 749 euroa 

 

Opetushallitus on myöntänyt (34/301/2021) Raision kaupungille kaksikielisen 

opetuksen laajentamisen hankkeelle 20 000 € (hankkeen omarahoitusosuus 

on 20 %, 5001 €), vuonna 2020 rahaa käytettiin 2 812 € ja vuodelle 2021 tulisi 

siirtää käyttämättä jäänyt 4 187 €. 

Tulot 

312060.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 4 187 euroa 

Menot 

312060.4470 Muut palvelut 4 187 euroa 

 

Opetus- ja kulttuuriministeriö myönsi Raision kaupungille esi- ja perusopetuk-

seen korona-avustusta (OKM/738/520/2020) 409 920 € (hankkeen omarahoi-

tus 5 %, 21 575 €), vuonna 2020 rahaa käytettiin 160 333 € ja vuodelle 2021 

tulisi siirtää käyttämättä jäänyt 14 666 €. 

Tulot 

312061.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 14 666 euroa 

Menot 
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312061.4470 Muut palvelut 14 666 euroa 

 

Opetus- ja kulttuuriministeriö myönsi Raision kaupungille esi- ja perusopetuk-

sen tasa-arvo edistäviin toimenpiteisiin ja laadun kehittämiseen avustusta 

(OKM/171/520/2020) 192 000 € (hankkeen omarahoitus 20 %, 48 000 €), 

vuonna 2020 rahaa käytettiin 66 189 € ja vuodelle 2021 tulisi siirtää käyttä-

mättä jäänyt 10 810 €. 

Tulot 

312062.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 10 810 euroa 

Menot 

312062.4470 Muut palvelut 10 810 euroa 

 

Opetushallitus on sopinut Raision kaupungin kanssa VIP-verkostohankkeen 

yhteistyöstä, hankkeen palkkio on 30 000 € (100 % rahoituksella), vuonna 

2020 rahaa käytettiin 2 284 € ja vuodelle 2021 tulisi siirtää käyttämättä jäänyt 

12 715 €. 

Tulot 

312064.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 12 715 euroa 

Menot 

312064.4470 Muut palvelut 12 715 euroa 

 

Valtion erityisavustus lukiouudistuksen toimenpanon tukemiseen 2019 

(142/421/2019) Raisiolle myönnettiin 43 900 €, (10,2 % omarahoitusosuudel-

la) vuonna 2020 rahaa käytettiin 15 181 € ja vuodelle 2021 tulisi siirtää käyt-

tämättä jäänyt osuus. 

Tulot 

321013.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 21 510 euroa 

Menot 

321013.4470 Muut palvelut 21 510 euroa 

 

Opetushallitus myönsi Raision kaupungille lukionkoulutukseen poikkeusolojen 

tasoittamiseen korona-avustusta (228/2020/2020) 38 950 € (hankkeen oma-

rahoitus 5 %, 2 050 €), vuonna 2020 rahaa käytettiin 1 435 € ja vuodelle 2021 

tulisi siirtää käyttämättä jäänyt 14 564 €. 

Tulot 

321016.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 14 564 euroa 
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Menot 

321016.4470 Muut palvelut 14 564 euroa 

 

Valtion avustus vapaan sivistystyön laatu- ja kehittämisavustus Yhteisöllisyyt-

tä ja ilmiöitä aikuisten digioppimiseen hankkeelle (324/385/2019) myönnettiin 

20 825 €, (omarahoitusosuus 15 %, 3 675 €) €), vuonna 2020 rahaa käytettiin 

1 276 € ja vuodelle 2021 tulisi siirtää käyttämättä jäänyt osuus. 

Tulot 

335129.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 15 880 euroa 

Menot 

335129.4470 Muut palvelut 15 880 euroa 

 

Opetus- ja kulttuuriministeriö myönsi Raision kaupungille lasten lukemiskult-

tuuria edistämään hankkeelle (OKM/169/520/2019) 42 000 € (hankkeen oma-

rahoitus 10 %, 4 667 €), vuonna 2020 rahaa käytettiin 0 € ja vuodelle 2021 tu-

lisi siirtää käyttämättä jäänyt 42 000 €. 

Tulot 

341027.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 42 000 euroa 

Menot 

341027.4470 Muut palvelut 42 000 euroa 

 

Opetus- ja kulttuuriministeriö myönsi Raision kaupungille varhaiskasvatuksen 

tasa-arvo edistäviin toimenpiteisiin ja laadun kehittämiseen avustusta 

(OKM/210/520/2020) 212 000 € (hankkeen omarahoitus 20 %, 53 000 €), 

vuonna 2020 rahaa käytettiin 45 215 € ja vuodelle 2021 tulisi siirtää käyttä-

mättä jäänyt 7 784 € 

Tulot 

341030.3330 Muut tuet ja avustukset valtio 7 784 euroa 

Menot 

341030.4470 Muut palvelut 7 784 euroa 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy esityksen 

mukaisesti sivistyskeskuksen valtionavustusten lisämäärärahaesitykset ja siir-

rot. 
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Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy esityksen mukaisesti sivistys-

keskuksen valtionavustusten lisämäärärahaesitykset ja siirrot. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  

  Esa Ilanti, Sivistyskeskus, hallintopalvelut 
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 Asianro 819/02.02.00/2020 

§ 13 

Sivistyslautakunnan talousarviomuutos vuoden 2021 talousarvioon 
 

 

Päätöshistoria 

 

Sivistyslautakunta 9.12.2020 185 §  

 

 Talouspäällikkö Esa Ilanti 1.12.2020: 

 

Opetushallitus on myöntänyt (171/470/2020) koulun kerhotoiminnan tukemi-
seen Raision kaupungille 16 000 €, 30 % omavastuuosuudella (6 858 €). 

 
Lisämäärärahaesitys vuodelle 2021: 
Tulot: 
312020.3330 Muut tuet ja avustukset 16 000 € 
Menot: 
312020.4470 Muut palvelut 16 000 € 

 

 

Päätösehdotus Vs. Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Sivistyslautakunta päättää hyväksyä lisätalousarvioehdotuksen ja lähettää 

sen edelleen kaupunginhallitukselle ja –valtuustolle. 

 

 

Päätös Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginhallitus 18.1.2021 12 § 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärära-

haa vuoden 2021 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Oheismateriaali  2 Kerhoavustus 2021 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärärahaa vuoden 2021 ta-

lousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  

  Esa Ilanti, Sivistyskeskus, hallintopalvelut 
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 Asianro 824/02.02.00/2020 

§ 14 

Etsivän nuorisotyön talousarviomuutos vuoden 2021 talousarvioon 
 

 

Päätöshistoria 

 

Vapaa-aikalautakunta 8.12.2020 86 §  

 

 Talouspäällikkö Esa Ilanti 2.12.2020: 

 

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on 3.11.2020 päivätyllä päätöksellä 

myöntänyt Raision kaupungille 30 000 euron erityisavustuksen käytettäväksi 

uuden etsivän nuorisotyön työntekijän palkkaamiseen. Avustuksen käyttöaika 

on 1.12.2020 – 30.11.2021. 

 

Lisämäärärahaesitys vuodelle 2021: 

 

Tulot 

3330.441012 Muut tuet ja avustukset, 30 000 euroa 

 

Menot 

4004.441012 Työsuhteisten kuukausipalkat, 25 800 euroa 

4100.441012 Kvtel-maksut, 4 200 euroa 

 

 

Päätösehdotus Vs. Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 

Vapaa-aikalautakunta päättää 

 

esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle  

lisämäärärahaa vuoden 2021 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

 

Päätös Vapaa-aikalautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginhallitus 18.1.2021 13 §  

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärära-

haa vuoden 2021 talousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
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Oheismateriaali  3 Valtionavustuspäätös erityisetsivä nuorisotyö 2020-2021 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto myöntää lisämäärärahaa vuoden 2021 ta-

lousarvioon esitetyn mukaisesti. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Armi Peltonen, Konsernihallinto  

  Esa Ilanti, Sivistyskeskus, hallintopalvelut 
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 Asianro 963/02.05.00/2020 

§ 15 

Ympäristönsuojeluviranomaisen taksan tarkistaminen 
 

 

Päätöshistoria 

 

Ympäristölautakunta 10.12.2020 108 §  

 

 Ympäristöpäällikkö Kirsi Anttila 3.12.2020: 

 

Ympäristönsuojeluviranomaisen taksa on muutettu viimeksi kaupunginval-

tuustossa 12.11.2018 § 144 siten, että se tuli voimaan 1.1.2019. Taksaa on 

tarpeen tarkistaa maksujen osalta ja uusien säädösmuutosten takia. Maksuja 

on ehdotettu korotettavaksi keskimäärin 6 %. 

 

Ympäristönsuojeluviranomainen voi jatkossa periä maksua maastoliikennelain 

ja vesiliikennelain mukaisista päätöksistä. Eräiden ympäristöllisten lupame-

nettelyjen yhteensovittamisesta annetun lain mukaisesti voidaan periä mak-

sua lupakäsittelyn yhteensovittamisesta. Nämä lakimuutosten mukaiset uudet 

kohdat on lisätty maksutaulukkoon. 

 

Ympäristönsuojelulakia on muutettu. Ympäristönsuojelulain mukaisen toimin-

nan rekisteröintiin on tullut uusia toimintoja. Luvanvaraisten laitosten luette-

loon on tullut muutoksia. Uutena menettelynä on yleinen ilmoitusmenettely, jo-

ten maksuihin on lisätty ilmoituksenvaraiset toiminnot. 

 

Päätösehdotus Ympäristöpäällikkö Kirsi Anttila 

 

Ympäristölautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle 

ympäristönsuojeluviranomaisen taksan ja sen mukaisten maksujen hyväksy-

mistä siten, että se tulee voimaan 1.2.2022 1.2.2021 alkaen mahdollisesta 

muutoksenhausta huolimatta. Korjattu hallintolain 51 § nojalla 12.1.2021 Salla 

Heikkilä. 

 

 

Päätös Ympäristölautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Kaupunginhallitus 18.1.2021 19 § 

 

Päätösehdotus Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 

Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy ympäristön-

suojeluviranomaisen taksan ja sen mukaiset maksut siten, että ne tulevat 

voimaan 1.2.2021 alkaen mahdollisesta muutoksenhausta huolimatta. 

 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 



Raision kaupunki Pöytäkirja   47 (59) 
   

   

Kaupunginvaltuusto 25.01.2021  

 

 

 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 

 

 

Liitteet 7 Ympäristönsuojeluviranomaisen taksa 

 

 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus 

 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy ympäristönsuojeluviranomaisen 

taksan ja sen mukaiset maksut siten, että ne tulevat voimaan 1.2.2021 alkaen 

mahdollisesta muutoksenhausta huolimatta. 

 

Päätös  

Kaupunginhallituksen tekemä ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 

 

 

Tiedoksi   Kirsi Anttila, Ympäristön- ja rakennusvalvontapalvelut  
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 Asianro 213/07.01.02/2021 

§ 16 

Valtuutettu Eeva Savolan ym. valtuutettujen aloite koskien kuntalaisille tarjotta-

vien sähköisten palvelujen tasavertaisuutta 
 

 

Valtuutettu Eeva Savola jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Sähköisten palvelujen yleistyminen uhkaa lisätä eriarvoistumista 

 

Sähköisten palvelujen tarjonta ja käyttö ovat lisääntyneet nopeasti – erityisesti 

nyt korona-aikana, kun on haluttu minimoida asiointi kasvokkain. Yhä use-

ammat palvelut ovat siirtyneet sähköiseen muotoon, kuten verohallinto, Kela, 

pankit ja lisääntyvässä määrin myös terveyspalvelut. 

 

THL on DigiIn -hankkeen tutkimuksissa havainnut, että heikoimmassa ase-

massa olevat esim. vanhukset ja vähän koulutetut henkilöt hyötyvät vähiten 

sähköisistä palveluista. Keskeisiksi syiksi havaittiin huonoksi koettu digiosaa-

minen, sähköisten palvelujen huono saatavuus ja sen, että digipalveluja käy-

tettiin vain vähän. 

 

Raisiossa digineuvontaa ja- palvelua on saatavissa mm. Olkkarissa, kirjastos-

sa, Raisio-opiston kursseilla, Tasalan kamarissa ja eri järjestöt järjestävät jä-

senilleen opastusta. Tarjottu opastus on usein kertaluonteista, eikä satunnai-

nen käyttö muutu osaamiseksi, vaan palvelua tarvitaan toistamiseen. Myös 

vaihtuvuus opastavissa henkilöissä on koettu ongelmaksi. Tarjolla olevat di-

gineuvonnat eivät myöskään nykyisellään tavoita kaikkia kuntalaisia esim. yk-

sin kotona asuvia vanhuksia tai muuten syrjäytyneitä. 

 

Me valtuutetut esitämme, että Raisiossa tulee pohtia ovatko kuntalaisille tar-

jottavat digipalvelut nykyisellään riittäviä vai tuleeko kehittää vielä muita väy-

liä. Kaikilla tulee olla ikään, sosiaaliseen statukseen ja osaamiseen katsomat-

ta tasavertaiset mahdollisuudet hyötyä sähköisten palvelujen kehittymisestä. 

 

Raisiossa 25.1.2021 

 

Kokoomuksen ja RKP:n valtuustoryhmä 

 

Eeva Savola  Heikki Laine 

Markus Maunula Jari Salonen 

Tarja Parkko  Elisa Vuorinen 

Tuija Hyytiä  Jukka A. Rantala 

Janette Broberg Eija Erasvuo 

Merja Niemi  Jari Pulkkinen 

Helena Sukari Anita Ruusuranta 

Saila Rintee  Sari Suominen 

Kimmo Kosonen Harri Seikola 
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Jouni Mäki  Pekkä Närhinen” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 214/06.01.01/2021 

§ 17 

Valtuutettu Harri Seikolan ym. valtuutettujen aloite koskien suolistosyövän seu-

lonnan käynnistämistä 
 

 

Valtuutettu Harri Seikola jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Suolistosyöpä on Suomen kolmanneksi yleisin syöpä. Siihen sairastuu vuo-

sittain noin 3400 ja kuolee noin 1400 ihmistä. Syöpä on sekä naisten että 

miesten yleisimpien syöpien joukossa. Suolistosyövän hoito on yksi kalleim-

mista syöpähoidoista ja valtaosa kustannuksista syntyy vaiheessa, jossa syö-

pä on enää harvoin parannettavissa. 

 

Suolistosyöpää voidaan seuloa, jolloin syöpä voidaan löytää aikaisemmin. 

Tämä vähentää kuolleisuutta sekä raskaiden hoitojen tarvetta. Lisäksi seu-

lonnalla voidaan löytää jo suolistosyövän esiasteet, adenoomat. Ne poista-

malla voidaan estää syövän synty. Seulonta vähentää siis sekä syöpätapauk-

sia että syöpäkuolleisuutta. Lisäksi hoidon kustannukset jäävät pienemmiksi. 

Suolistosyövän seulonta on kansainvälisen tutkimusnäytön perusteella osoit-

tautunut vaikuttavaksi ja kustannustehokkaaksi menetelmäksi vähentää syö-

päkuolleisuutta. 

 

Suomessa ei ole vielä käynnissä suolistosyövän seulontaohjelmaa, vaikka se 

onkin suunnitteilla. EU on jo vuonna 2003 suosittanut seulontaohjelman 

käynnistämistä. Vuonna 2019 yhdeksän kuntaa on aloittanut suolistosyövän 

seulonnan: Tampere, Oulu, Jyväskylä, Ylitornio, Paimio, Sauvo, Säkylä, Muu-

rame ja Orivesi. Vuonna 2020 seulonnan ovat aloittaneet ainakin Posio, Kus-

tavi ja Kaarina. 

 

Suomen Syöpärekisterin tietojen mukaan suolistosyövän seulonta on käynnis-

tynyt hyvin. Kuntalaiset arvostavat palvelua. Seulontaan on osallistuttu aktiivi-

sesti: osallistumisprosentti on noin 70%. Seulonta on myös osoittautunut tar-

peelliseksi. Syöpiä ja edenneitä esiasteita on löytynyt useita kymmeniä. 

 

Suolistosyövän seulontatestaus maksaa noin 12,50 euroa seulottavaa kohti. 

Jatkotutkimuksiin arvioidaan lähetettävän noin 4 prosenttia seulontaan osallis-

tuneista. Tieteellisen näytön perusteella seulontaan kutsutaan kahden vuoden 

välein kaikki 60-74-vuotiaat. 

 

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Raision kaupunki aloittaa suo-

listosyövän seulonnan 60-74- vuotiaille kuntalaisilleen. 

 

Raisiossa 25.1.2021 

 

Kokoomuksen ja RKP:n valtuustoryhmä  
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Harri Seikola  Heikki Laine 

Helena Sukari Pekka Heikkilä 

Elisa Vuorinen Jari Salonen 

Saila Rintee  Janette Broberg 

Sari Suominen Annika Ollila 

Janne Laulumaa Aki-Petteri Löfgren 

Kimmo Kosonen Jari Pulkkinen 

Jonni Moislahti Jukka A. Rantala 

Eija Erasvuo  Markus Maunula 

Tuija Hyytiä  Tanja Parkko 

Eeva Savola  Jukka Rantala 

Jouni Mäki  Juha Jormanainen 

Merja Niemi  Vesa Parantainen 

Niina Äikäs  Pekka Närhinen 

Hannele Lehto-Laurila Jarmo Rosama” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Mikko Kangasoja poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 

21.15. 
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 Asianro 221/11.00/2021 

§ 18 

Valtuutettu Niko Toivosen ym. valtuutettujen aloite koskien ympäristöohjelman 

laatimista Raisiolle 
 

 

Valtuutettu Niko Toivonen jätti seuraavan aloitteen:  

 

”Ihmiskunnan saavuttamalla teknologisella kehityksellä ja edistysaskeleilla on 

kohtalokkaat kääntöpuolensa: ilmasto lämpenee nopeasti, lajit kuolevat suku-

puuttoon ja ihmisten välinen eriarvoisuus lisääntyy. 

 

Muun muassa koko maailman pölyttäjien määrä on huvennut hälyttävän pal-

jon. Pölyttäjien katoaminen on katastrofi luonnolle, maanviljelylle ja ihmisille, 

koska 75 prosenttia viljelykasveista tarvitsee hyönteispölytystä. Syynä katoon 

on hyönteisten elinympäristöjen katoaminen, hyönteismyrkyt, vieraslajit ja il-

mastonmuutos.  

 

Tutkijoiden mukaan ruuan tuotanto on yksi merkittävimmistä luonnon tuhoon 

vaikuttavista tekijöistä. Tämä johtuu lannoitteiden ja torjunta-aineiden käytös-

tä, sekä maankäytön muutoksista. Metsätalous, väylien rakentaminen ja kau-

pungistuminen on tuhonnut luonnontilaisia elinympäristöjä ihmisten vallattua 

käyttöönsä noin 75 prosenttia maapallon pinta-alasta. 

 

Monet uhanalaiset lajit elävät metsissä. Vanhat metsät ja lahopuu ovat elineh-

to lajien säilymiselle. Monimuotoiset vanhat metsät voivat sitoa merkittävästi 

enemmän hiilidioksidia kuin talousmetsät.  

 

Jotta globaalit ympäristöongelmat voidaan selättää, on kaikkien kannettava 

kortensa kekoon. Myös Raision. Tällä hetkellä kaupunkimme toiminta ei ole 

ekologisesti kestävää. Virkistyskäyttöön sopivan monimuotoisen metsän mää-

rä vähenee jatkuvasti laiminlyöntien ja lopullisen hävittämisen seurauksena. 

Vain 1,9 prosenttia Raision kokonaisalasta on suojeltu. Luonnonsuojelualueita 

on vähemmän kuin Suomessa keskimäärin ja määrä on täysin riittämätön 

kestävyystavoitteiden saavuttamiseksi. 

 

Ei kuitenkaan etsitä syyllisiä tai osoiteta ketään sormella, vaan tehdään muu-

tos. Annetaan tuleville sukupolville sellainen perintö, jonka arvoa ei voi rahas-

sa mitata - terveyttä puhtaasta luonnosta ja mahdollisuus elämään. 

 

Täten ehdotan, että Raision kaupunki kehittää ympäristöohjelman, jonka mu-

kaan jatkossa toimitaan. Ohjelman tulisi noudattaa mukautuvan ekosysteemin 

hoidon periaatteita, jotka ottavat huomioon monimuotoisuusdynamiikan ja la-

jien muuttuvat levinneisyysalueet niin, että päätöksenteko ei perustu yksittäis-

ten indikaattorilajien olemassaoloon tai puuttumiseen.  

 

https://yle.fi/aihe/artikkeli/2020/11/25/milloin-kaikki-alkoi-menna-pain-persetta-8-ihmiskunnan-perisyntia-joista
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Tämän ohjelman tavoitteena pitäisi olla monimuotoisuuteen suoraan vaikutta-

vien toimenpiteiden, kuten metsien hävittämisen ja suoalueiden pienentämi-

sen, vähentäminen sekä ekosysteemin rakenteen ja toiminnan suojelun edis-

täminen. Lopuksi, tämän ohjelman pitäisi tähdätä minimoimaan infrastruktuu-

riprojektien negatiivisia ympäristövaikutuksia. Tämän ympäristöohjelman avul-

la Raision kaupungin on mahdollista tehdä osuutensa taistelussa biodiversi-

teetin häviämistä vastaan ja olla tulevaisuudessa lähempänä hiilineutraaliutta. 

 

Monet muut kaupungit ovat jo laatineet omat ympäristöohjelmansa seuraten 

hallituksen strategiaa “Hiilineutraali ja luonnon monimuotoisuuden turvaava 

Suomi”. Siksi Raisiossakin on aika alkaa noudattaa näitä hyviä esimerkkejä ja 

asettaa luonnonsuojelu yhdeksi kehitystavoitteeksi. Ympäristöstä ja luonnosta 

huolehtiva kaupunki on myös vetovoimainen ja viihtyisä. 

 

Niko Toivonen, 

vihreän valtuustoryhmän puolesta 

 

Saila Rintee  Eija Erasvuo 

Pekka Heikkilä Juha Jormanainen 

Sari Suominen Pekka Närhinen 

Vesa Parantainen” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

 

 

 

 

     

 

 
 

https://mmm.fi/luonto-ja-ilmasto/luonnon-monimuotoisuus
https://ym.fi/helmi
https://valtioneuvosto.fi/marinin-hallitus/hallitusohjelma/hiilineutraali-ja-luonnon-monimuotoisuuden-turvaava-suomi
https://valtioneuvosto.fi/marinin-hallitus/hallitusohjelma/hiilineutraali-ja-luonnon-monimuotoisuuden-turvaava-suomi
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 Asianro 216/12.01.03/2021 

§ 19 

Valtuutettu Vesa Parantaisen ym. valtuutettujen aloite koskien koulukiusaamisen 

ehkäisemistä 
 

 

Valtuutettu Vesa Parantainen jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Helsingissä nuorisojoukko pahoinpitelee viisitoistavuotiaan pojan kuoliaaksi, 

tekijät ovat saman ikäisiä. Tätä oli edeltänyt useana viikonloppuna raakaa vä-

kivaltaa samaa uhria kohtaan, saman ryhmän toimesta. 

 

Neljätoistavuotiasta tyttöä oli haukuttu kahden vuoden ajan rumaksi läskiksi 

sosiaalisessa mediassa/netissä. Tyttö on normaalivartaloinen ja pikemminkin 

kaunis kuin ruma. Näitä viestejä lukuun ottamatta hänet on suljettu ulos kai-

kista netin ja puhelimen ryhmistä muiden ulkopuolelle.  

 

Tässä oli kaksi erilaista esimerkkiä järkyttävästä vitsauksesta, nimeltä koulu-

kiusaaminen. En tiedä ihan tarkkaa Raision lukua, mutta voidaan tehdä arvio, 

että kaikki koululaiset, lukuun ottamatta varhaiskasvatusta, koulukiusattuja 

Raisiossa on noin 100 oppilasta. Emmekä ole edes seutukunnan huonompia. 

Mutta yksikin kiusattu on liikaa. Huolestuttavaa Raisiossa on se, kun kiusattu 

on mennyt kertomaan kokemastaan, lähes joka viidettä on alettu kiusaamaan 

entistä enemmän. 

 

THL:n 2019 valmistuneessa tutkimuksessa on tultu seuraavaan tulokseen: 

osallisuuden kokemus estää ratkaisevalla kiusatuksi tulemista. Tällaisia ovat 

mm. Saan myönteistä palautetta tekemisestäni. Kuulun itselleni tärkeään 

ryhmään tai yhteisöön. Olen tarpeellinen muille ihmisille. Saan itselleni apua 

silloin, kun sitä todella tarvitsen. 

 

Miten tähän päästään. 

 

Suomessa on menestyksekkäästi lähdetty kitkemään koulukiusaamista esi-

merkiksi Tampereella, Tuusulassa ja Varkaudessa. On otettu ylimääräinen ai-

kuinen kouluun, joka on eräänlainen kasvattajan ja nuorisotyöntekijän hybri-

dimalli. Nimikkeet ovat esim. koulusosionomi, koulupsyykkari, yhteisöpedago-

gi ja kouluvalmentaja. He tulevat kouluissa oppilaiden arkeen. He eivät ole 

kouluavustajia, jotka tarpeen tullen sijaistavat tunnin tai monistaa tehtäviä. He 

tekevät itsestään helposti lähestyttäviä. He yrittävät etsiä ja estää koulukiu-

saamista heti alkuunsa. 

 

Koulukiusaaminen on kiusatulle hirvittävä tragedia. Se syrjäyttää kiusatun, jos 

siihen ei puututa, tehokkaasti. Syrjäytynyt nuori, ilman rikollista toimintaa, 

maksaa sekin 30- 40 tuhatta euroa vuodessa, ja jos menettää työkykynsä jo 

nuorena aikuisena lasku on yli miljoonan. 
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Edellä mainituista syistä esitämme, että Raisiossa käynnistetään kolmen vuo-

den kokeilu, jossa mukana esim. yksi tai kaksi alakoulua ja Vaisaaren koulu. 

Näihin jokaiseen palkataan projektin ajaksi edellä kerrotulla nimikkeellä yli-

määräinen aikuinen, jonka päätehtävänä on ehkäistä koulu- ja muukin kiu-

saaminen. Aloitus olisi joko elokuun alussa lisäbudjetilla tai vuoden alusta 

budjettiin sisältyen. 

 

Raisiossa 25.1.2021 

Raision Sosialidemokraattisen valtuustoryhmän puolesta Vesa Parantainen 

 

Annika Ollila  Janne Laulumaa 

Kimmo Kosonen Aki-Petteri Löfgren 

Anita Ruusuranta Jari Pulkkinen 

Saila Rintee  Sari Suominen 

Jarmo Rosama Juha Jormanainen 

Eija Erasvuo  Pekka Heikkilä 

Anneli Kivijärvi Niina Äikäs 

Pekka Närhinen Hannele Lehto-Laurila 

Harri Seikola  Maria Virko 

Eija Nurmi” 

 

Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 
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 Asianro 215/00.04.02/2021 

§ 20 

Valtuutettu Annika Ollilan ym. valtuutettujen aloite koskien Raision liittymistä 

Linkki-toiminnan yhteistyökunnaksi 
 

 

Valtuutettu Annika Ollila jätti seuraavan aloitteen: 

 

”Linkki-toiminta on Varsinais-Suomen Lastensuojelujärjestöt ry:n toimintaa ja 

sitä toteutetaan yhdessä jäsenjärjestöjen kanssa. Linkki-toimintaa rahoittavat 

sosiaali- ja terveysministeriö Veikkauksen tuotoilla sekä yhteistyökunnat. 

Linkki-toiminta tarjoaa apua ja tukea murrosikään, nuoruuteen ja vanhem-

muuteen liittyvissä haasteissa. Linkki-toiminnan sivuilla, www.linkkitoiminta.fi, 

kuvaillaan toimintaa näin: ”Linkki-toiminnan avulla tuetaan 10-18 -vuotiaita 

nuoria arjen hallinnassa ja pärjäämisessä, tunnistetaan erilaiset tuen tarpeet 

ja käsitellään tervettä kasvua ja hyvinvointia haittaavat tekijät varhain. Van-

hempia tuetaan arjen kasvatustehtävässä vahvistaen heidän voimavarojaan. 

Lisäksi toiminnalla tuetaan nuoren ja vanhemman keskinäistä suhdetta ja 

edistetään perheen toimintakykyä.” 

 

Tällä hetkellä Raision kaupunki ei kuulu Linkki-toiminnan yhteistyökuntiin ja 

valtuustoaloitteellani toivon, että asiaa tutkittaisiin ja selvitettäisiin, että mitä 

Raision mukanaolo Linkki-toiminnassa maksaisi. Mikäli summa on kohtuulli-

nen ja liittymisestä Linkki-toimintaan huomataan tuovan raisiolaisten lasten ja 

nuorten vanhemmille ja lapsille ja nuorille itselleen apua ja tukea niin ehdotan, 

että siinä tapauksessa asia tuotaisiin syksyn budjettikäsittelyyn. Tämä voisi ol-

la hyvä ja tervetullut lisä kaupungin jo olemassaolevien toimintojen lisäksi 

toimiessaan palveluna, joka toisi uudenlaisia mahdollisuuksia saada tukea ar-

jen haasteisiin ja lisätä raisiolaisten hyvinvointia.  

 

Annika Ollila, sd. 

 

Kimmo Kosonen Jarmo Rosama 

Aki-Petteri Löfgren Jari Pulkkinen 

Pekka Heikkilä Vesa Parantainen 

Saila Rintee  Sari Suominen 

Janne Laulumaa Pekka Närhinen 

Eija Erasvuo  Tuija Hyytiä 

Jukka A. Rantala Hannele Lehto-Laurila 

Helena Sukari Anita Ruusuranta 

Jari Salonen  Eeva Savola 

Janette Broberg Elisa Vuorinen 

Maria Virko  Eija Nurmi 

Anneli Kivijärvi Niina Äikäs” 
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Päätös  

Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle valmistelta-

vaksi. 

 

Jonni Moislahti poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana klo 

21.29. 
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Muutoksenhakuohje (1-20 §) 
 
Muutoksenhakukiellot 
 

Seuraavista päätöksistä ei saa tehdä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee 
vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (kuntalaki 136 §): 
 
§ 1-3, 5-6, 8, 10, 16-20 
 
Muun lainsäädännön mukaan ei seuraaviin päätöksiin saa hakea muutosta 
valittamalla. Päätösnumerot ja muutoksenhakukiellon perusteet: 
 
§ 

 
Valitusosoitus 
 

Seuraaviin päätöksiin voidaan hakea muutosta kirjallisella valituksella.  
 

Valitusviranomainen 
 
Turun hallinto-oikeus 
Sairashuoneenkatu 2-4, PL 32, 20101 Turku 
turku.hao@oikeus.fi 
faksi 029 56 42414 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
 
Kunnallisvalitus; pykälät 
 
§ 4, 7, 9, 11-15  Valitusaika 30 päivää 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) 
sekä kunnan jäsen. 
 
 
Kunnallisvalitus (kaava-asia); pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Valitusoikeus maankäyttö- ja rakennuslain 191 §:n mukaisesti 
 
 
Hallintovalitus; pykälät 
 
§   Valitusaika 30 päivää 
 
Hallintovalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeu-
teen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa. 
 
 
Muu valituselin 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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§  
 
(nimi ja postiosoite)  Valitusaika x päivää 
 
Valitusaika alkaa päätöksen tiedoksisaantipäivästä. 
 
 
Valituskirja 
 
Valituskirjassa on ilmoitettava 
 
- valittajan nimi, kotikunta, postiosoite ja puhelinnumero 
- päätös, johon haetaan muutosta 
- miltä osin päätöksestä valitetaan ja muutos, joka siihen vaadi-

taan tehtäväksi 
- muutosvaatimuksen perusteet. 
 
Valituskirja on valittajan tai muun laatijan omakätisesti allekirjoitettava. Myös 
laatijan nimi ja kotikunta on mainittava. 
 
Valituskirjaan on liitettävä päätös, josta valitetaan alkuperäisenä tai jäljennök-
senä, todistus siitä päivästä, josta valitusaika on luettava sekä asiakirjat, joihin 
valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aiemmin toimitettu vi-
ranomaiselle. 
 
Valituskirja on toimitettava valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymis-
tä. Omalla vastuulla valituskirjat voi lähettää postitse, sähköpostilla, faksilla tai 
lähetin välityksellä. Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuin-
ten asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. Valitusasiakirjat on lähe-
tettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille ennen valitusajan päättymistä. 
 
Yksityiskohtainen valitusosoitus annetaan pöytäkirjanotteen liitteenä. 
 

 
 
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

